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Saksnummer: 1/2020 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøte 6.-7. desember 2019 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 2/2020 
Sak: Retningslinjer for DFS Frifond 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre vedtok gjeldende retningslinjer for DFS Frifond Organisasjon i sak 
2/2019.  
 
DFS søkte om midler til Frifond 2019 med 2017 som grunnlagsår. DFS fikk tildelt 5.564.280, 
ca. 350.000 mer enn i 2018. Rest og tilbakebetalinger fra 2018 utgjorde kr. 90.536.   
Totalt fikk 512 skytterlag tildelt midler for 2019. 11 lag aksepterte ikke tildelingen (takket 
nei, eller svarte ikke innen siste frist). 8 lag klaget på manglende tildeling, 5 av disse fikk 
tildelt midler. Sum lag ble etter dette 498, som er 7 mindre enn i 2018.  Sum tildeling til 
skytterlagene var kr. 5.354.015, ca. 300.000 mer enn i 2018. Administrasjonsdelen på 5% 
utgjorde kr. 278.214. 
 
Ved søknadsfristens utløp var det registrert 15.294 betalende medlemmer under 26 år 
(minimumskontingent 50 kroner) og 540 støtteberettiget lag (minimum fem betalende 
medlemmer). Sammenlignet med 2018 er dette 335 færre medlemmer og 15 færre lag. 
Hvis vi ser på potensialet for Frifond-midler dersom alle hadde hatt minst kr. 50 i kontingent 
er det registrert 765 lag med minst 5 medlemmer eller mer under 26 år, og totalt 25.680 
medlemmer under 26 år. 
 
Forskjellen mellom 540 og 512 skyldes hovedsakelig enten at lagene ikke har ungdomsutvalg 
eller ikke har registrert ungdomsutvalg/ungdomsleder i Mitt DFS eller at betalende 
medlemmer ikke er registrert i Mitt DFS. Noen av lagene som fikk tildelt midler og takket nei 
oppgav at de ikke har ungdomsaktivitet i laget. 
 
LNU har gjennomført den årlige revidering av retningslinjene i desember 2019. 
Retningslinjene har gjennomgått en omfattende strukturendring, der målet har vært å gjøre 
de enklere å lese og følge. DFS sine retningslinjer hensyntar de sentrale endringene som er 
gjort. I samarbeid med leverandør vil vi utvikle en ny rapport som tilfredsstiller krav om 
rapportering bakover i tid, slik at vi får ut antall medlemmer og betalende medlemmer per 
31.12. fem år tilbake i tid.  Forslaget til nye retningslinjer er oversendt LNU til gjennomsyn. 
LNU hadde noen få presiseringer som er hensyntatt i retningslinjene.  
 
DFSU anbefaler å videreføre retningslinjene relatert til DFS kan bestemme selv. Endringer i 
retningslinjene er markert i kursiv.  
  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2020 

Retningslinjer for bruk og fordeling av Frifond-midlene til skytterlagene, vedtatt i 
Norges Skytterstyre i sak 2/2020 den 2.2.2020. Krav og retningslinjer fra LNU vil i 
tilfelle motstrid være bestemmende.  
 

1. Formål 
Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver barne- og 
ungdomsvirksomhet, herunder skytterlag tilknyttet DFS. Støtteordninga skal bidra til å 
stimulere barn og unges aktivitet lokalt i skytterlagene. Maksimalt 5 % av midlene kan 
brukes av sentralleddet til administrasjon av Frifond-ordninga. 
 
Et skytterlag kan ikke være tilknyttet særforbund under Norges Idrettsforbund, og kan ikke 
motta Frifond midler fra andre enn via DFS i tilskuddsåret. 
 
Frifond-midler kan ikke brukes til: 

- Mellomliggende lag (skyttersamlag). 
- Lønne ansatte (inkludert honorar), innsamlingsaktivitet eller å bygge egenkapital. 
- Ulovlige rusmidler, alkohol og tobakk. 
- Utenfor Norge eller til å finansiere sentralleddets aktiviteter. 

 
2. Målgruppe 
Midler fra DFS Frifond Organisasjon tildeles som driftsstøtte til skytterlagene, og skal kun 
brukes til aktivitet på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år.  
 
3. Krav for å kunne være støtteberettiget skytterlag 

• Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under fylte 26 år. Medlems-
kontingenten skal være på minst 50 kroner for hvert medlem, og gjelde for maksimalt 
ett kalenderår. Ved familiemedlemskap teller hvert medlem som individuelt medlem, og 
kontingenten for familiemedlemskap skal til sammen ikke være mindre enn 100 kroner. 

• Medlemskontingent må være generert og deretter registrert som «Fullt betalt» i Mitt 
DFS, og kunne dokumenteres. Medlemsregistreringen i Mitt DFS må minst inneholde 
navn, fødselsår og adresse. 

• Skytterlaget må ha levert årsrapport for grunnlagsåret. 
• Skytterlaget må, i henhold til standardlov for skytterlag § 6-10, ha et valgt 

ungdomsutvalg. Leder i ungdomsutvalget må være registrert med vervet under 
Utvalg/Verv under VK-skytterlag. 

• DFS skal ha mottatt rapport fra skytterlagene på bruk av fjorårets tilskudd før årets 
tilskudd utbetales til skytterlagene. Rapporten levere på eget skjema i Mitt DFS innen 
1. oktober året etter tilskuddsåret.  

 
4. Fordelingsnøkkel for tildeling av driftsstøtte 

a) Driftsstøtte - grunntilskudd 
i. 20 % tildeles alle skytterlag som oppfyller kravene etter punkt 3 om støtte. 
ii. 20 % fordeles etter antall tellende medlemmer under fylte 26 år for støtteberettiget 

lag etter punkt 4.a.i. 



 
b) Driftsstøtte relatert til aktivitet for støtteberettiget lag etter punkt 4.a.i. 

i. 30 % tildeles alle skytterlag som har arrangert minst ett terminfestet stevne i 
en DFS-aktivitet i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i Mitt DFS. 

ii. 30 % tildeles alle skytterlag som har minst en deltaker som er 18 år eller yngre 
ved minst ett samlagsstevne i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i 
Mitt DFS. 
 

5. Aktiviteter som driftsstøtten kan brukes til 
Midlene kan brukes til aktiviteter på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i 
grunnlagsåret. Midlene kan kun benyttes til aktiviteter eller utstyr som er oppgitt i lista 
under, ikke til f.eks. skyteskole, Skytingens Dag eller premier. 
 
Aktiviteter og utstyr som midlene kan benyttes til: 

• Lagsvåpen 
• Rekvisita til lagsvåpen. 
• Pusseutstyr til lagsvåpen.  
• Momentnøkkel som skal benyttes på lagsvåpen.  
• Skytterutstyr til bruk på lagsplan. 
• Skytestøtter 
• Våpenskap til oppbevaring av lagsvåpen og ammunisjon. 
• Skivemateriell til finfelt (papp). 
• Leie av innendørs skytebane til ungdomsskyttere.  
• Instruksjonsmateriell, brosjyrer eller annet som skal benyttes i opplærings-

sammenheng i laget.  
• Lasertrener til våpen/laservåpen. 
• Ammunisjon. Støtte til kjøp av kaliber 22. og redusert kal. 6,5-ammunisjon, inkludert 

ladekomponenter til redusert 6.5-ammunisjon. 
Ammunisjon skal nyttes til tiltak på lagsplan som eksempelvis instruksjon og 
opplæring, og kan ikke fordeles ut til enkeltskytteres egne aktiviteter i forbindelse 
med trening og stevner. 

• Miljøtiltak i regi av skytterlaget (sosiale samlinger, turer eller andre ting som er til 
gode for miljøet blant ungdomsskytterne i skytterlaget).  

• Utgifter til tilrettelegging for barn og unge med særskilte behov. 
 
6. Utbetaling av driftsstøtte 
DFS søker LNU om midler fra Frifond Organisasjon innen søknadsfrist i tilskuddsåret, og får 
normalt svar på søknaden i juni.  
 
Frifondmidler til skytterlagene beregnes etter mottatt tilskudd fra LNU. Grunnlaget for 
beregninga er kriterier etter punkt 3 og fordelingsnøkkel i punkt 4.  
DFS sender akseptskjema med svarfrist til skytterlagene når DFS sentralt har fått tildelinga 
fra LNU. Eventuelle restmidler som følge av manglende svar på akseptskjema fordeles likt på 
lag som har akseptert tildelinga.  
Utbetaling av midlene skjer normalt medio oktober, og senest innen 31. desember i 
tilskuddsåret. Skytterlagene skal ha benyttet midlene innen 1. oktober i året etter 
tilskuddsåret.  



7. Rapportering 
Skytterlagene skal rapportere bruk av midler på eget skjema innen 1. oktober året etter 
tilskuddsåret. Rapporten skal inneholde et enkelt regnskap for bruk av tildelte midler. 
Dersom rapportskjema ikke sendes inn, skal de tildelte midlene tilbakebetales.  
 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon eller stille særskilte vilkår for tilsagnet for å sikre at 
tildelte midler blir brukt i tråd med retningslinjene. 
 
8. Kontroll 
Skytterlagene skal gjennom innsending av rapport bekrefte at de har brukt opp fjorårets 
støtte før DFS sentralt utbetaler årets støtte.  
 
Skytterkontoret kontrollerer at midlene er brukt iht. retningslinjene. Ikke godkjente og 
ubrukte midler tilbakekreves fra skytterlagene.  
 
9. Klageadgang 
Manglende tildeling av tilskudd kan påklages til Norges Skytterstyre. 
Det gis ikke klageadgang på tilskuddet der det ligger til grunn en lik prosentvis fordeling blant 
alle søkere. 
 
Skriftlig klage skal sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding om tildeling av 
tilskudd er mottatt (akseptskjema). 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 3/2020 
Sak: Deltakeravgift LS 2020 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.200 og 1.400 

 
Arrangørene av Landsskytterstevnet 2020 i Elverum har søkt om godkjenning av 
deltakeravgift. Denne saken angjeldende deltakeravgift ble i sak 100/2019 utsatt.     

Tidligere har vi kalt denne saken for pris på “Skyteboka”. Fra i år endres denne betegnelsen. 
Dette fordi skytterne nå ved oppmøte på LS henter ut sitt Skytter ID-kort, og at ordet 
“Skyteboka” er en overlevning fra hvordan det var før vi fikk en elektronisk behandling av 
betaling til LS.  

Administrasjonens drøfting 

Deltakeravgift: 

Arrangementsavgift 
LS 2020 har søkt om en økning av arrangementsavgiften. I 2019 var arrangementsavgiften til 
arrangøren 600 kroner for seniorskyttere og 400 kroner for ungdomsskytterne/Nybegynner 
Voksen. Konsumprisindeksen har hatt en økning på 1,8 % siste år. Arrangøren søker om 615 
kroner for seniorskytterne og 410 kroner for ungdomsskytterne. Administrasjonen mener en 



økning på 10 kroner for seniorklassene og 5 kroner for ungdomsklassene er nok til å forsvare 
en økning i tråd med konsumprisindeksen.   

I forrige styremøte ble saken utsatt på grunnlag av en diskusjon i styret om at 
ungdomsskytterne burde få en lavere pris. Dette begrunnet med at prisen skulle holde seg 
nede for denne viktige gruppen av deltakere. Som kompensasjon for inntektsbortfallet, var 
det da drøftet om seniorskytterne generelt burde betale en noe høyere pris, eventuelt 
enkeltgrupperinger av seniorskytterne. 

Administrasjonen mener det i noen grad kan gjøres en dreining mot at ungdomsskytterne får 
en noe billigere arrangementsavgift, men vil ikke foreslå en radikal endring. Dette fordi 
eksempelvis en økning på 250 kroner for seniorskytterne vil medføre at den samlede pris for 
påmeldingsavgiften vil nærme seg 2000 kroner, som i sin tur kan påvirke påmeldingsantallet 
for denne gruppen. En økning på 250 kroner for seniorskytterne, kunne gitt mulighet for et 
nedtrekk på ca. 500 kroner for ungdomsskytterne, fra dagens ca. 1 000 kroner i samlet 
påmeldingsavgift til ca. 500 kroner. Det ville i praksis medført at ungdomsskytterne kun 
betalte for premiene, og ikke hadde arrangementsavgift. Bakgrunn for regnestykket er at det 
tas høyde for at det er to seniorskyttere per ungdomsskytter som melder seg på LS. I 2019 
var forholdet ca 1100 ungdomsskyttere mot 2700 seniorskyttere.     

Administrasjonen vil foreslå at ungdomsskytterne (inklusiv Nybegynner Voksen) får et 
nedtrekk på 210 kroner, fordelt mellom arrangementsavgiften og innskuddet til DFS. For å 
kompensere for inntektsbortfallet økes den samlede påmeldingsavgift for seniorklassene 
med 100 kroner, fordelt mellom arrangementsavgift og innskudd DFS.  

Administrasjonen er mener dette er et skritt i riktig retning, og vil sørge for at 
påmeldingsavgiften holder seg godt i underkant av 1 000 kroner for ungdomsskytterne 
framover. Påmeldingsavgiften er trolig samlet sett ikke avgjørende for antall deltakere, men 
likevel er det viktig at den ikke blir så høy at LS mister deltakere av den grunn. Slik 
administrasjonen ser det er de høye utgiftene til premier her også en faktor, som på sikt bør 
vurderes for en lavere samlet påmeldingsavgift.    

Administrasjonen vil på bakgrunn av dette foreslå at arrangementsavgiften for 
seniorskytterne økes med 60 kroner, mens den reduseres for ungdomsskytterne med 95 
kroner fra fjorårets satser.  

Innskudd DFS 
Innskuddet per skytter til DFS sentralt var i fjor 280 kroner for senior og 110 for 
ungdomsskyttere. Administrasjonen vil med bakgrunn i argumentasjon fra forrige avsnitt 
angående arrangementsavgift å øke innskuddet med 60 kroner for seniorklassene, mens 
satsen for ungdomsskytterne fjernes helt. Det vil medføre et samlet nedtrekk for 
ungdomsskytterne på 210 kroner 

Premier 
Arven A/S fikk i 2016 kontrakt med DFS for anbudet med å levere premiene til DFS for 6 år. 
Det er en formel mellom utvikling av sølvpris og konsumprisindeks som regulerer 
prisendringen. Ca. forholdstall er 60 % sølvpris og 40 % konsumprisindeks. Regulerings-
tidspunktet for avtalen er 1. mars 2020, og fra 1. mars 2019 er prisøkningen på sølv vært 20 
%. Dette skyldes både en generell økning av sølvpris i kombinasjon med en svakere 
kroneverdi.  



Vi har tidligere både hatt underdekning og overdekning av premiebeløpet p.g.a. denne 
usikerheten. Med bakgrunn i at vi hadde en liten overdekning i år, mener administrasjonen 
vi kan klare oss med en økning på vel 6 % i på bane- og feltbegrene, mens Stang- og 
felthurtig blir i overkant av 10 %. Ved å ta minst økning på bane- og feltbegrene, skånes også 
ungdomsskytterne som kun skyter disse øvelsene.  

Minneskyting  
Det er nå DFS sentralt som bestiller minnemedaljen til arrangøren på Landsskytterstevnet. 
Neste år er det Oscar Sjøquist som skal minnes på minnemedaljen. Beløpet på 25 kroner har 
vært det samme i mange år, og dekker utgiftene med medaljene. 

Andre forhold 
Det er flere forhold som omtales i vedtaket om plikter mellom arrangør og DFS. Noen av 
disse omtales ikke særskilt her, da disse ordningene har pågått over flere år.  

I år dekket arrangøren 350 000 kroner for arenaproduksjon med storskjerm. I tillegg ble det 
avtalt at de arrangøren også har ansvar for å dekke kostutgifter for teamet til 
arenaproduksjonen på arenaen. Beløpet for arenaproduksjonen skal reguleres etter 
konsumprisindeks for 2020-2022, mens det under behandling av LS-håndboka i fjor ble 
vedtatt ny sats fra 2023. Med årets konsumprisindeks vil det tilsvare at arrangørbidraget for 
arenaproduksjonen blir på 356 000 kroner. (Dette er litt under 1,8 %, men det samme ble 
det på satsene for arrangementsbidrag til LS 2020).       

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for deltakeravgift til LS 2020:  

 KL. 1-5, Å, AG3/HK 416, V55-
65-73 

 

 NV/EJ/Jr/ER/Rekr. 
 

    
Arrangementsavgift kr. 660 (ikke AG3/HK 416)  kr. 315 
Innskudd DFS kr. 340 (ikke AG3/HK 416)  kr. 0 
Ved påmelding kr. 1000  kr. 315 
    
Premieinnskudd bane kr. 235  kr. 235 
Premieinnskudd felt kr. 245  kr. 245 
Premieinnskudd Stang kr. 135  kr. (135) EJ/Jr. 
Premieinnskudd felthurtig Kr. 135  kr. (135) EJ/Jr. 
Medalje minneskyting til alle Kr. 25  Kr. 25 
Ved innløsning Skytter ID kort Kr. 775  Kr. 505 (775 EJ/Jr.) 
Sum deltakeravgift Kr. 1775  Kr. 820 (1090 EJ/Jr.) 

 
Premieinnskudd til Landsskytterstevnet 2020 betales ved oppmøte på LS når Skytter ID 
kortet blir innløst. Skytterne kan velge å kun betale for enten baneskyting eller feltøvelsene, 
om man deltar kun i èn av disse disiplinene. Merk at det må betales premieavgift for alle 
feltøvelser om man deltar i feltskyting.  

Det foretas ingen tilbakebetaling av premieinnskudd for ikke skutte øvelser til skytterne.  



Standardpremier og gavepremier ettersendes ikke etter Landsskytterstevnets slutt.  

Arrangøren pålegges å sørge for at premie- og gavepremielister foreligger senest klokken 
09.00 dagen etter at klassens innledende skyting er ferdigskutt. 

Deltakere i klasse AG3/HK416 betaler ikke arrangementsavgift på LS eller innskudd til DFS 
(sak 27/2007). DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av 
LS 2020 for deltakerne i klasse AG3/HK416 som kun deltar i mil NM. 

Ved etteranmelding fram til og med 1. juli betales et tilleggsgebyr på kroner 400 for 
seniorklassene og kroner 200 for ungdomsklassene. Fra 2. juli økes gebyret for senior til 800 
kroner og for ungdomsklassene til 400 kroner. Etteranmeldingsgebyret tilfaller DFS sentralt. 

Arrangøren skal dekke kostnaden for deltakermerket av sitt arrangementsbidrag. DFS sin 
medaljeleverandør produserer både deltakermerke og minnemedalje. Arrangøren skal 
gjennom arrangementsavgiften dekke trådløst bredbånd på arena til skyttere og publikum. 

DFS sentralt har ansvar for arenaproduksjon med tilhørende storskjerm, samt deltakeravis 
med trofeoversikt. Arrangøren betaler videre DFS et fast beløp på kroner 356 000 som 
delkompensasjon for utgifter til arenaproduksjonen. I tillegg er det arrangørens ansvar å 
sørge for mat/drikke til teamet for arenaproduksjonen under stevnet. Arrangøren gis rett til 
å profilere sine sponsorer på storskjerm i samarbeid med DFS og arenaproduksjonen. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 4/2020 
Sak: Status fokusområde anlegg 2019-2020 
Kompetanse: Kapittel 13 

 
Norges Skytterstyre orienteres om status og foreløpig gjennomføring av fokusområde anlegg 
2019-20. Prosessen ble iverksatt etter at banekontaktene gjennomførte kurs 15-16 mars 
2019. I løpet av 2019 har inspeksjoner blitt påbegynt. Alle kretser er godt i gang med 
arbeidet.   

Orientering om tilbakemelding om foreløpig status fra regionale banekontakter: 
Regionale banekontakter har blitt kontaktet og har gitt muntlig tilbakemelding på foreløpig 
status for sikkerhetsinspeksjonene. Det gis først en generell oppsummering og orientering 
om status som er sammenfallende for tilbakemeldingene fra samtlige regionale 
banekontakter. Deretter kommenteres spesielle forhold som er kommunisert fra den 
enkelte region, som vurderes å være av betydning.  

Generelt 
Regionale banekontakter har etter kurset gjennomført inspeksjoner sammen eller ved hjelp 
av samlagenes banekontakter. Det er lagt opp en plan for hvordan gjennomføre 
inspeksjonene i løpet av to år. Ut ifra geografiske forhold og størrelsene på samlagene har 
man lagt opp til en fremdrift for den enkeltes gjennomføring av oppdraget. Det er noe 



varierende i hvilken grad man har lyktes å holde fremdrift iht. planen. De regionale 
banekontakene følger primært opp samlagenes banekontakter, og man kan søke hjelp og 
råd sentralt ved behov. Fokuset er primært rettet mot bevisstgjøring om skytebanesikkerhet. 
Det er et fokus på at formelle forhold som berører skytebaneinstrukser er oppfylt.  

Som forventet er det likelydende tilbakemeldinger på forhold som berører instruksene. 
Mange har ikke slått opp instruks. Inspeksjonene har også avdekket mangler ved kulefang og 
rydding av frisiktsoner. En annen mangel er at instrukser som ikke er oppdatert etter 
ombygging som medfører utelukkende bruk av elektroniske skiver.  

Tilbakemeldingene er videre at alle regionene er godt i gang med gjennomføringen. Noen 
regioner har full kontroll med gjennomføringen, de øvrige har fortsatt et realistisk håp om å 
klare inspeksjon av samtlige baner, men at de må yte en ekstra innsats for å komme i mål.  

Viken I:  
Kontrollert 33 av 48 baner. Hallingdal fullført, Ringerike mangler 2, Numedal mangler 6, 
Drammen ikke iverksatt (5 baner). 

Viken II:  
Kontrollert 38 av 77. Follo fullført 13 baner av 13, Solør kontrollert 10 av 20 baner, Østfold 
kontrollert 1 av 15, Oslo kontrollert 0 av 2 baner. Østfold skyttersamlag har ikke banekontakt 
og Regional banekontakt har ikke fått dem til å følge opp gjennomføringen.  

Opplandskretsen:  
Østerdal kontrollert 6, Hedmark kontrollert 6, Nord Østerdal kontrollert 4, Gudbrandsdal 
kontrollert 2, Opland kontrollert 4, Valdres kontrollert 4.  

Trøndelagkretsen:  
Kontrollert 6 baner av 24 i Inntrøndelag. Regional banekontakt har ikke fått tilbakemelding 
fra de andre samlagene. 

Vestlandet (Hordakretsen og Fjordakretsen): 
Ikke mottatt konkrete tall for utførte kontroller i alle samlag. I følge mottatt tilbakemelding 
er Fjordane krets ferdig med over halvparten. Hordakretsen utfordrende pga. store 
reiseavstander og utfordring med koordinering av tidspunkt for oppfølging. 
Tilbakemeldingen fra Regional banekontakt er at lite er foreløpig kontrollert i Hordaland.  

Mørekretsen: 
Ikke mottatt konkret tilbakemelding på antall utførte kontroller. Det er opplyst at de 
planlegger ny innsats våren 2020.  

Sørlandskretsen: 
Kontrollert 35 baner. Dette er ca. 1/3 av samtlige baner.  

Nord-Norge (Finnmark, Troms og Nordland) har rapportert inn samlagsvis: 

Aust-Finnmark: 
9 baner til sammen. 3 kontrollert.  



Lofoten:  
4 baner til sammen. Regional banekontakt har ikke mottatt tilbakemelding på antall 
kontrollerte. 

Ofoten: 
16 baner til sammen. Regional banekontakt har ikke mottatt tilbakemelding på antall 
kontrollerte. 
Rana:  
12 baner til sammen. Regional banekontakt har ikke mottatt tilbakemelding på antall 
kontrollerte. 

Salten: 
19 baner til sammen. Ca. halvparten kontrollert. 

Vefsn: 
17 baner til sammen. 1 kontrollert. 

Troms:  
33 baner til sammen. Ca. 1/3 kontrollert. 

Vesterålen: 
6 baner til sammen. 6 kontrollert. Arbeidet tilnærmet fullført. 

Vest Finnmark: 
11 baner til sammen. 0 kontrollert.  

I Nord-Norge kretsen er det utfordringer med store geografiske avstander og stort antall 
baner. Behov for koordinering og ekstra innsats i 2020. Direkte bistand fra Anleggs-
avdelingen eller andre som kan bidra tas opp til vurdering under kurset i mars.  
 
Orientering om utviklingen av digitale rapporteringsløsninger: 
Arbeidet er iverksatt i januar 2020, etter forsinkelser som følge av ressurskapasitet hos it 
leverandørene. Har førsteprioritet foran blant annet tilpasninger til Storviltprøveappen 
(Jegerappen)  

De nødvendige oppgraderinger i rapporteringsløsningen for utførte kontroller skal være 
ferdige senest tidlig i februar, før uke 7.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om status for fokusområde anlegg tas til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens rapport om status for fokusområde anlegg tas til etterretning. 

Styret vil understreke at den totale framdrift så langt ikke har vært tilfredsstillende. 
Skyttertinget har tidligere pålagt alle skyttersamlag og skytterlag å følge opp 
sikkerhetsinspeksjoner innen utgangen av 2020.  



Om dette ikke blir gjennomført, vil Norges Skytterstyre medvirke til at skytebaner som ikke 
har sikkerhetsgodkjenning blir stengt. Enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 5/2020 
Sak: Rapport miljøpakkemidler 2019 og årsplan 2020 
Kompetanse: Kapittel 13 

 
Skytterstyret ble orientert om status for gjennomføring av miljøpakkeprosjekter i 2019 med 
plan for prosjekter i 2020. 

Kort orientering om pågående prosjekter: 
Begge prosjektene i 2019, i Ringerike og i Rakvåg, har forløpt uten større avvik, bortsett fra 
at Rakvåg ble vesentlig forsinket som følge av kommunens ekstremt lange 
byggesaksbehandlingstid. Prosjektet avsluttes derfor ikke før tidlig i februar. Begge tiltakene 
medfører god støydemping. I Ringerike har enkeltboliger en støyforbedring på over 30 dBA, 
noe som er den beste støyforbedringen som noen gang er oppnådd. Den gode effekten 
skyldes at fremflytting av banen medfører en innspregning i fjell. Dette medfører svært god 
terrengskjerming i kombinasjon med støydempede standplassbygg.  Samtlige boliger har 
svært god demping og tilfredsstiller å være utenfor rød støysone etter tiltak. Det er heller 
ingen boliger innenfor gul støysone etter tiltak.  

I Rakvåg er støydempingen god. Det oppnås også der svært god reduksjon av støynivåene, 
over 20 dBA. Tiltaket er en kombinasjon av støydemping av standplassbygg og 
terrengarrondering. Etablering av støyvoll ved siden av baneløpet er en nødvendig 
kombinasjon for å oppnå at samtlige boliger kommer utenfor rød støysone. Det er igjen hus 
innenfor gul støysone etter tiltak. Anlegget tilfredsstiller nå kravene til etablering av nye 
anlegg og er et anlegg som har tilfredsstillende støyutbredelse til omgivelsene.  

Forbruket i 2019 i samsvar med kontraktssummene uten vesentlige avvik.  

Prosjekter 2019: 

Rakvåg: 
Prosjektet medfører god støydemping. Rakvåg skytterlag har hatt store naboutfordringer 
som har medført at aktiviteten har gått ned fra mellom 50-100 000 skudd pr år til noen få 
tusen. Konfliktnivået er så stort at skytterne finner det så ubehagelig å konfrontere naboene 
at de i stor unnlater å skyte. Skyteanlegget inneholder 100 m, 200 m, felthold og innendørs 
skytebane, samt skytterhus og oppholdsrom. Rakvåg skytterlag har inntil nå vært et svært 
aktivt lag med mange aktive medlemmer. Dersom ikke situasjonen bedres er lagets 
tillitsvalgte redd for at lagets aktivitet forringes vesentlig.  

Etter initiativ fra rådmannen har dialog mellom partene blitt gjennomført. 
Anleggsavdelingen har vært involvert underveis i hele prosessen og dette har medført at 
skytterlaget har kommet naboene i møte og erkjent at støynivåene er så høye at dette er et 
problem. Etter de innledende møtene har dialogen blitt mer konstruktiv og med kommunens 
hjelp har konfliktene nå avtatt. Samtlige av partene er av den oppfatning at man respekterer 



hverandres rett til å bo og eksistere i nærheten av hverandre, men at det faktiske problemet 
er støynivåene.  

Det er derfor sett på tiltak som vesentlig reduserer støyen. Oppføring av nye standplasser er 
ikke tilstrekkelig for å oppnå nødvendig reduksjon. Støydempingstiltakene må kombineres 
ved oppføring av større støyvoller. Etablering av støyvoller kan neste år realiseres takket 
være kommunens involvering og partenes vilje til å samarbeide. Tiltaket tillates etter 
kommunal behandling og lokal maskinentreprenør har inngått kontrakt som tillater 
deponering av overskuddsmasser, samtidig som de forplikter til oppføring av nødvendig 
støyvoll. For kommunen vil etablering av lovlig deponi for overskuddsmasser, medføre at 
problem med ulovlig dumping av masser sannsynligvis forsvinner.  

Berørte grunneiere avstår grunn til oppføring av støyvoll i forbindelse med 
miljøpakketiltaket, etter at det er oppnådd enighet i forhandlinger med Rakvåg skytterlag 
om kjøp og makeskifte.  

Etter tiltak vil støynivåer være akseptable i henhold til grenseverdier for støy. Se for øvrig 
detaljer i vedlegg 4 års plan – søknad FD. Naboene har uttrykt i medvirkningsmøte avholdt i 
mars, at de nå er fornøyd med det som blir gjort og at deres situasjon er tatt på alvor. 
Støynivåene før tiltak er svært høye 83 LAFmax(88 LAFmax ) iht tidligere beregningsmetode) 
Etter tiltak vil mest støyutsatte nabo ha et nivå på 64 LAFmax.noe som medfører en særdeles 
god forbedring.  

Naboene i denne saken har ulikt i andre tilsvarende saker, etter hvert tiltro til det som blir 
orientert om i medvirkningsmøtene om støymessige forhold. De har uttrykt at de også har 
tiltro til at tiltakene har den effekt som oppgis og slått seg til ro med at situasjonen 
nødvendigvis må ta noe tid å rette opp i.  

Etter utførte tiltak vil Rakvåg skytterlag kunne fortsette å benytte anlegget uten å føle seg til 
plage for omgivelsene. Derved vil et av de større og mer aktive lagene i Romsdal kunne 
fortsette sin drift på et mer forsvarlig og fremtidsrettet vis. 

Kontrahering ble gjennomført i juni 2019. Tilkjøring av masse til støyvollen er mer enn 
halvveis utført av en lokal maskinentreprenør. Det forventes tilgang på masse til fullføring av 
oppføring av støyvollen uten vesentlige tidsforskyvninger. Kommunen har bevilget kr 3 
000 000,- til nødvendig utbedring av den lokale veien. Tiltaket iverksettes blant annet for at 
veinettet skal tåle tungtransport. Det forserer oppgraderingen av veien lokalt i bygda. 
Oppgraderingen ville ellers ikke ville blitt prioritert uten de rådende omstendigheter. 
Prosjektets totale ringvirkninger har medført at skytterlaget har økt sin anseelse i 
lokalsamfunnet ved å utvise forståelse og ved å ta ansvar for å forbedre situasjonen. 
Naboene er etter hvert uten unntak nå fornøyd med situasjonen.   

Ringerike: 
Prosjektet medfører god støydemping, over 30 dB. Dette er den best oppnådde 
støydempingseffekten på samtlige prosjekt siden oppstarten i 1992. Saken er omtalt i 
Skyttertidene og bør være delvis kjent gjennom dette. Skytterlaget har solgt deler av sin 
opprinnelige tomt til Spenncon Rail som har gjennomført reguleringsplan for 
næringsområdet og skytebanen. Skytebanen flyttes fremover og sprenges inn i terrenget, for 
å gjøre plass til industrihaller for produksjon av jernbanesviller.  



Prosjektet medfører utsprenging av inntil 200 000 m³ stein, for å senke anlegget i terrenget. 
Derav den svært gode støydempingseffekten. Den gode effekten oppnås også i kombinasjon 
med støydempede standplassbygg og oppfylling av støyvoller.  

Det er inngått avtale med steinbruddsfirma (Ripu AS) om terrengopparbeidelser av anlegget, 
som kompensasjon for rettighetene til å selge steinmassene. Knust pukk og kult vil bli 
benyttet i vegprosjekter og andre byggetiltak i Ringeriksregionen, herunder tiltak for 
Forsvaret på Eggemoen. 

Anleggsavdelingens totale ressurser er utnyttet til fulle i dette prosjektet både teknisk og 
juridisk, samt tett oppfølging fra anleggssjefen.  

Det er gjennomført sanering av forurenset grunn høsten 2017, med tett oppfølging fra 
anleggsavdelingen også i denne fasen. Kostnaden for sanering er betalt av Ringerike 
skytterlag og overstiger kr 4 500 000,-. Saneringen finansieres gjennom salg av tomt til 
Spenncon Rail.  

Oppføring av nye standplassbygg er en del av det som gjenstår for å sluttføre på dette svært 
omfangsrike prosjektet. Standplassbyggene utgjør totalt sett en liten, men vesentlig del av 
hele prosjektet. Skytterlaget skal bekoste oppføring av nytt skytterhus og innendørsbane og 
arbeider med å påbegynne oppføring av nytt bygg. Sluttfinansieringen er i dette tiltaket det 
kritiske punkt for å komme til en endelig ferdigstillelse.  

Et ferdig anlegg vil være en vesentlig investering for lang tid fremover. Anleggets totalverdi 
kan anslås til mellom 30 – 40 mill. kroner. 

I vår ble det inngått kontrakt med Asker-Entreprenørene for bygging av standplasser. 
Prosjektet ble iverksatt som følge av fleksibiliteten entreprenøren for steinuttaket og 
terreng-arronderingen (Ripu) utviser. Parallelt med at de både sprenger ut området og 
knuser stein for salg, tilrettelegger de for oppføring av standplassbygg. Oppstart av 
samferdselsprosjekt i området gjør at fremdriften for istandsetting og steinuttak 
opprettholdes og forhåpentligvis kan forseres.  

Oversikt og status i prosjektene 2019: 
Kostnader med prosjekter i 2019, inkl. mva.: 

Rakvåg: 
Kontraktssum: kr 1 870 093,- 

Ringerike: 
Kontraktssum: kr 2 799 271,- 

Status: Samlet sett gjennomføres prosjektene og konsulentarbeid innenfor budsjettert 
ramme og gitte tilskudd. 
 

 

 

 

 



Orientering om prosjekter planlagt i 2020 

Sem: 
Prosjektet i Sem gir svært god støydempingseffekt for boliger i nærområdet, 10 dB for mest 
utsatte bolig. 15-17 boliger ligger i dag innenfor gul støysone, hvorav 2 også ligger i rød 
støysone. Høyeste nivå i dag er 80 LAFmax. Etter tiltak synker høyeste nivå til 70 LAFmax og 
8-10 boliger ligger gul støysone. Bygging av nye 100 m og 200m standplasser for henholdsvis 
8 og 10 skyttere. Det foreligger kun behov for å erstatte standplasser med nye støydempede 
bygg for å oppfylle behovet for støyreduksjon. 

Lierne: 
Prosjektet i Lierne medfører at tre baner legges ned og erstattes av én bane. Kvelia, Sørli og 
Norli skytterlag har slått seg sammen til Lierne skytterlag. De gamle banene gir mye støy til 
nabobebyggelse. Til sammen var om lag 5 boliger i rød støysone og mer enn 20 i gul 
støysone. Mest støyutsatte bolig i eksisterende situasjon har LAFmax = 88dB.  
Ingen støyfølsom bebyggelse i støysonene til den nye banen. Det planlegges 8 skiver på 
100m og 6 skiver på 200m. 

Budsjett (søknad FD) kr 5 780 000,- 

- Sem Prosjektkostnader kr 2 680 000,- 
- Lierne  Prosjektkostnader kr 2 450 000,- 
- Tekniske utredninger og adm. kostnader Prosjektkostnader kr    650 000,- 

Estimert forbruk kr 5 780 000,- 

 
Årlig fremdriftsplan for Miljøpakkeprosjektene: 

Des – feb.: Detaljprosjektering, avtaler med skytterlagene. 
Mars – april  Anbudsutlysning, valg av anbud. 
Mai Kontrahering. 
Juni – sept.  Byggestart. (avhengig av avtale mellom skytterlag og entreprenør) 
Juni – des Byggeperiode. 
Des Ferdigstillelse – Overtakelse. 

 
Forsvarsdepartementet legger føring for sin tildeling av midler at miljøpakketiltak skal 
prioriteres til baner som benyttes av Forsvaret. Dette gjør at eventuelle endringer i 
avtaleforhold mellom Forsvaret og skytterlagene kan påvirke prioritering av 
miljøpakkemidler.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 



Saksnummer: 6/2020 
Sak: Status Langtidsplan 2016-2020  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Langtidsplan 2016-2020 bygger på den nye formålsparagrafen til DFS. De sentrale 
satsingsområdene gjenspeiler grunnpilarene i formålsparagrafen. De fire fokusområdene i 
planperioden er direkte relatert til god våpenkultur, praktiske skyteferdigheter og 
ivaretakelse av skytebanestrukturen.   

Administrasjonen rapporterer til styret gjennom en vedtatt tiltaksplan som gir frister for 
gjennomføring av tiltak og status for tiltak. Administrasjonen benytter internt en egen 
gjennomføringsplan som er mer detaljert, der vi splitter opp tiltakene med konkrete 
gjøremål til og tidsfrister.   

Dette er siste året i langtidsplanperioden. Arbeidet med gjennomføring av planen har 
generelt gått svært godt, og vi regner med at de fleste tiltak (som ikke er endret gjennom 
vedtak eller eksterne forhold) blir gjennomført i løpet av 2020 iht. vedtatt plan.  

Status for langtidsplanen legges også til grunn i arbeidet med ny langtidsplan.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar status Langtidsplan 2016-2020 til etterretning.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 7/2020 
Sak:   Tingsak: Ny langtidsplan 2021 - 2024 
Kompetanse: Kap 1.400 

 
Ny langtidsplan 2021-2024 skal legges fram for Skyttertinget i 2020. Planarbeidet tar 
utgangspunkt i rammeverk vedtatt i sak 66/2019 og gjeldende plan. Utover dette har 
administrasjonen fått innspill fra DFSU og Feltutvalget, samt innspill i høringsuttalelser fra 
samlagene som var til vurdering i styrets sak 111/2019. Innspill fra styret er innarbeidet i 
denne versjonen.  

Høring i samlagene. 
Det ble sendt ut høringsbrev 3. mai, med frist for innspill 1. september. Påminnelse ble sendt 
rett etter LS. Sammen med høringsbrevet ble det utsendt en kort oppsummering fra 
ledermøtet, der det også kom mange gode innspill til ny langtidsplan.  

Norges Skytterstyre ba i høringen spesielt om tilbakemelding på følgende:  

- Fokusområder perioden 2021-2024 (tiltak som det settes inn ekstra ressurser til også fra 
sentralt hold, som feltåret og skyteskoleåret). Bør fokusområde gå over to år?  

- Nye satsingsområder i planen (satsingsområder er kapittel 1-8).  



- Hvordan øke fokus på lagsaktiviteter? Dette blir drøftingssak på Skyttertinget.  

- Er det tiltak samlaget mener er spesielt viktig å fokusere på i den neste fireårs-perioden?  

Det er mottatt og vedlagt høringsuttalelser fra 8 samlag. 

Innspill fra DFSU og feltutvalget. 
Foreløpige innspill fra DFSU og Feltutvalget er innarbeidet i planforslaget. Begge utvalgene 
vil på sitt neste møte få framlagt dette planutkastet, med mulighet til nye innspill.   

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har innarbeidet styrets innspill fra forrige styremøte i sak 111/2019. 
Strukturen er endret i tråd med styrets føringer. Det er lagt til et fast punkt «Kjennetegn for 
måloppnåelse» i hvert kapittel, med 3-4 punkt som skal være sentrale for å måle at man 
lykkes med gjennomføringen av satsingsområdet. Forslag fra organisasjonsutvalget og LS-
utvalget må vurderes og innarbeides når utvalgene legger fram sitt arbeid. Kapittel 6 og 7 er 
således ikke endret særlig fra forrige versjon.  

Administrasjonen har arbeidet videre med konkrete forslag til tiltak under hvert satsings-
område. Flere forslag er gjelder samme tema som er ivaretatt gjennom foreslåtte tiltak. 
Mange innspill er på detaljnivå, og relateres mer til gjennomføring av tiltakene.  

På forrige styremøte var planperioden tema. Det ble luftet om planen bør gå over en lenger 
periode, eksempelvis 6 år. Mange av tiltakene er faste aktiviteter, og relaterer seg til 
samfunnsoppdraget vårt. Vi skal primært drive med utdanning av tillitsvalgte og 
skyteinstruktører, skyteskoler, ungdomslederkurs og utøve aktiviteten vår gjennom trening 
og konkurranser i bane- og feltmessige aktiviteter. Dette gjenspeiler langtidsplanen.  

En lenger planperiode kan gi muligheter for større satsinger i planperioden. Gjennomføring 
og planarbeid vil være svært aktuelt som tema for ledersamlinga, noe som gir en bedre 
planprosess og større bevisstgjøring rundt gjennomføring av planen.   

Signal fra styret var at ved en lenger planperiode kan det bli behov for å rullere hele planen 
etter to eller fire år, ikke bare den økonomiske prognosen. Styret var litt delt i synet på om 
man skal fortsette med fireårig planperiode, eller ha en lenger periode. Rullering av hele 
planen i planperioden medfører i praksis en høringsrunde og behandling tilsvarende en ny 
plan (arbeidet med selve planen blir dog enklere). Hvis DFS fortsetter med en planperiode på 
4 år, som kombineres med drøftinger i ledersamlinger, kan planprosessen være slik:  

2020: Skyttertinget: Vedtak Langtidsplan 2021-2024 
2021: Ledersamling: Gjennomføring av LTP blir hovedtema 
2022: Skyttertinget: Rullering av økonomisk prognose, starte høring ny LTP høsten 2022. 
2023: Ledersamling: Status gjennomføring LTP, innspill til ny LTP 
2024: Skyttertinget: Vedtak Langtidsplan 2025-2028 
……..Tilsvarende årshjul videre. 
 



Vi oppnår da en levende og inkluderende planprosess med fokus på aktivitet og overordna 
strategier for å nå organisasjonens målsettinger. Administrasjonen mener dette er viktig for 
både å bevisstgjøre og motivere organisasjonen, og samtidig ha en rasjonell og ryddig 
planprosess. De faste aktivitetene vil være med i framtidige planer, men det vil være ulike 
satsinger i fireårs-periodene.  

Argumentene for en lenger planperiode er først og fremst at satsingene kan gå over en 
lenger periode. Erfaring fra nåværende LTP er at ett år var for lite, to år kan være passelig for 
noen tiltak, mens andre kunne fortsatt lenger som eks. ekstra satsing på skyteskole.  

I praksis er flere av de store satsingene videreført, og vi prioriterer midler og tiltak for å 
videreutvikle disse. Andre tiltak som har vist seg mindre effektive tones ned eller tas ut.  
Det er slik sett fornuftig å ta en større gjennomgang hvert fjerde år. Samlet sett anbefaler 
administrasjonen at man fortsetter med en fireårig planperiode.  

Administrasjonen ber om innspill og føringer til videre arbeid. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med Langtidsplan 2021-2024. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 8/2020 
Sak: Sammensetning av Norges Skytterstyre   
Kompetanse: Kapittel 1 

 
Organisasjonsutvalget (Org-utvalget), ved leder Heidi Storsveen Skaug, overleverte sin 
rapport i forbindelse med styremøte 2. februar. De har tidligere orientert om at de vil foreslå 
å sette krav til kjønnskvotering i Norges Skytterstyre og andre sentrale utvalg.  

Norges Skytterstyre drøftet Org-utvalgets innspill og ga administrasjonen føringer for videre 
arbeid med saken. 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
På bakgrunn av Organisasjonsutvalgets framlagte rapport, ga Norges Skytterstyre føringer til 
administrasjonen for videre arbeid med sak til Skyttertinget 2020 angående Norges 
Skytterstyres sammensetning. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt 
 
 

 

 

 



Saksnummer: 9/2020 
Sak: Tingsak: forslag om endring av samlagenes rapportering 
Kompetanse: Kapittel 1.500 

 
Samlagene skal etter gjeldende regelverk Skytterboka § 5-7 rapportere følgende til DFS 
sentralt:  

a) Årsrapport, med fortegnelse over skytterlagene og antallet skyttere i samlaget 
innen 15. desember i rapporteringsåret. 

b) Regnskap og oversikt over bruken av mottatt statsbidrag, som bestemt av 
Forsvarsdepartementet. 

c) Andre rapporter slik Skytterstyret og Skyttertinget bestemmer. 

Administrasjonens drøfting 
Forsvarsdepartementet (FD) har ikke lenger spesifikke krav til hvordan pengene brukes av 
samlaget, dette er kriterier som organisasjonen selv kan bestemme. Generelt er det slik at 
DFS ikke lenger får bestemte tilskudd til bruk for drift av underliggende ledd. Tilskudd skal 
primært gå til aktivitet (eksempelvis kurs og samlinger). Generelt inngår det faste tilskuddet 
som DFS i dag yter til skyttersamlag og landsdelskretser i vårt driftstilskudd fra FD. De siste 
årene har DFS fått ca. to millioner mindre enn omsøkt i driftstilskudd, uten at det er 
spesifisert hvilke poster som reduseres. Deler av driftsutgiftene blir derfor finansiert med 
egne midler. Aktivitet finansieres hovedsakelig med prosjektstøtte. Denne praksisen kan bli 
endret gjennom ny forskrift.  

DFS er kjent med at noen samlag kan ha en ammunisjonsforvaltning. I våpenforskriften § 33 
står det i siste setning at «Forening fører alt ammunisjonssalg og -utlevering for privat 
oppbevaring i en ammunisjonsprotokoll, jf. § 41». Norges Skytterstyre ser det som nødvendig 
at det innføres et krav om at ammunisjonsforvaltning i samlagene innrapporteres til DFS 
sentralt sammen med årsrapporten. For å unngå mye byråkrati er det tilstrekkelig å kreve 
dette fra samlag som videreselger eller deler ut ammunisjon for privat oppbevaring. Samlag 
som bare kjøper inn ammunisjon og deler den ut til bruk på eksempelvis ungdomssamlinger, 
er etter gjeldende våpenforskrift ikke pliktige til å føre ammunisjonsprotokoll. Vi må ta 
forbehold om at dette kan bli endret gjennom ny våpenforskrift, uten at vi har fått noen 
signaler om dette.  

Ammunisjonsregnskapet er en del av samlagets regnskap, og det er naturlig å presisere at 
rapportering av regnskap også skal inkludere ammunisjonsregnskap. Man får da god oversikt 
på hvor mye samlagene bruker på ammunisjon, som i utgangspunktet er aktivitets-
fremmende tiltak.  

Det legges opp til at både regnskap og ammunisjonsprotokoll legges ved elektronisk sammen 
med innsending årsrapporten. Dette vil forenkle rapportering for samlagene, og samtidig 
gjøre det enklere for administrasjonen og følge opp eventuelle mangler.  

 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2020: 

Skytterbokas § 5-7 endres til følgende tekst: 

Skyttersamlaget skal rapportere til Skytterkontoret, og plikter til fastsatt tid å sende: 

a) Årsrapport, med fortegnelse over skytterlagene og antallet skyttere i samlaget 
innen 15. desember i rapporteringsåret. 

b) Regnskap inkludert ammunisjonsregnskap. 

c) Ammunisjonsprotokoll for ammunisjonssalg og -utlevering for privat oppbevaring. 

c) Andre rapporter slik Skytterstyret og Skyttertinget bestemmer. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 10/2020 
Sak: Revisjon av kapittel 1: Funksjonsfordeling mellom Skyttertinget og 

Norges Skytterstyre, føringer 
Kompetanse: Kapittel 1 

 
Skyttertinget vedtok i sak 8/2019 at tinget skulle avholdes annethvert år. Dette får 
konsekvenser for funksjonsfordelingen mellom Skyttertinget og Norges Skytterstyre.  
En helskaplig funksjonsfordeling ble sist gjennomgått av Skyttertinget i sak 8/2008. Det ble 
da innført et system med kompetanse for hvert kapittel i Skytterboka, som på overordnet 
nivå definerer hvem som har beslutningsmyndighet for saker relatert til det enkelte kapittel.  
Administrasjonen ønsker føringer fra styret til hvor langt man skal gå i å forslå endringer i 
dagens kompetanseregler. Dette kan tenkes gjennomført i flere faser, eller man kan foreslå 
en mer omfattende revisjon som gir Norges Skytterstyre mer myndighet enn i dag: 
 

1. Nødvendige tilpasninger knyttet til toårige tingperioder med ting i april: 
a. Tilpasse tidspunkt for innsending av saker og utsending av tingdokument. 
b. Innarbeide kontrollkomiteens oppgaver. 
c. Sperregrense tingsaker 4 år? 

 
Dersom man kun velger å ta de nødvendige justeringene av regelverket kan det gå lenger tid 
før en sak realitetsbehandles på Skyttertinget. I de fleste tilfeller vil det nok gå greit, men det 
kan bli enda flere regelsaker på tinget hvis man ikke foretar en videre delegasjon av 
beslutningsmyndighet. 
 

2. En mer omfattende delegasjon til Norges Skytterstyre kan eksempelvis være: 
a. Kapittel 1 som i dag, bortsett fra at 1.700 delegeres til Skytterstyret. 
b. Kapittel 2, 3, 4, 5 og 6 som i dag. 



c. Kapittel 7: Opprettelse eller nedleggelse av nye klasser foretas av Skyttertinget. 
Øvrige endringer foretas av Skytterstyret.  

d. Kapittel 8 og 9: Alle endringer kan foretas av Skytterstyret (som i dag). 
e. Kapittel 10: Alle endringer kan foretas av Skytterstyret, også premieringsregler 

som Skyttertinget har nå. 
f. Kapittel 11: Alle endringer kan foretas av Skytterstyret, unntatt tildeling av LS. Det 

vil si at endinger i konkurransedisipliner og skyteprogrammer delegeres til styret. 
g. Kapittel 12: Alle endringer kan foretas av Skytterstyret. Det vil si at innføring eller 

fjerning av medaljer delegeres til styret.  
h. Kapittel 13, 14, 15, 17, 18 som i dag.  
i. Vedlegg 1-3 som i dag.  

 
Det bør vurderes å opprette en teknisk/sportslig komite som kan avlaste styret i saker 
vedrørende regelverk, våpenteknisk utvikling, arrangementsoppfølging, norgescup etc. 
Organisasjonsutvalget drøfter denne modellen, deres konklusjoner får vi presentert i 
styremøtet.  
 
En teknisk/sportslig komite kan selvsagt ha en funksjon selv uten delegert myndighet til å 
fatte vedtak, men det blir mindre hensiktsmessig dersom komiteen kun skal ha en 
rådgivende funksjon. Da kan sakene like godt gå direkte fra administrasjonen til styret.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til revisjon av kapittel 1 – funksjonsfordeling mellom 
Skyttertinget og Norges Skytterstyre. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 11/2020 
Sak: Etiske retningslinjer - oppfølging og refleksjon 
Kompetanse: Kapittel 1 

 
Norges Skytterstyre vedtok etiske retningslinjer for DFS i sak 60/2015. Retningslinjene ble i 
praksis iverksatt fra 1. januar 2016.  
 
Styret ønsker å ha et ekstra fokus på de etiske retningslinjene i lys av den generelle 
samfunnsutviklingen. Generelt er det særdeles viktig for en organisasjon som DFS å ha høy 
etisk standard som følge av at vi driver med våpenopplæring og skyting som sport.  
God våpenkultur er definert som: 
 
God våpenkultur innebærer at man gjennom grundig opplæring med ufravikelige regler, gis forståelse 
og respekt for skytevåpens kapasiteter. Med slik kompetanse fremmes gode og sunne holdninger for 
sikker og ansvarlig våpenbruk. Skytevåpen skal behandles med respekt iht. skytterorganisasjonenes 
sikkerhetsregler og gjeldende offentlige regler, slik at alle kjenner seg helt trygge der skytevåpen 
oppbevares, transporteres, bæres eller håndteres.  



Dette medfører et ekstra ansvar for alle i DFS. Høy etisk standard er både et individuelt og et 
felles ansvar. De etiske retningslinjene skal være en hjelp til å bli bevisst på organisasjonens 
formål og verdier med sikte på å realisere disse. Det er derfor viktig at styret og ledelsen i 
DFS med jevne mellomrom setter de etiske retningslinjene på agendaen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til oppfølging av de etiske retningslinjene i organisasjonen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 12/2020 
Sak:  Behandling av søknader om dispensasjon 
Kompetanse: Skyteboka kapittel 6,7 og 8 

Det mottas årlig 20 – 30 søknader om dispensasjon, i tillegg flere uformelle henvendelser. 
Norges Skytterstyre har iht. regelverket kapittel 8 myndighet til å innvilge dispensasjoner fra 
skytereglementet. Saker behandlet av styret danner presedens, slik at generalsekretæren er 
gitt fullmakt til å behandle påfølgende tilsvarende saker administrativt.  

I de fleste saker som behandles er det presedens, noe som gir en rask og enklere behandling. 
Det fremmes imidlertid jevnlig søknader som krever mer drøfting og behandlingstid. I de 
tilfeller det gjelder skyttere med redusert helse eller andre fysiske handikap er det mangel 
på alternativer for å integrere disse innenfor dagens klassestruktur.  

Administrasjonens drøfting  
Skyttertinget skal etter planen drøfte klassestrukturen i DFS i 2022. Det betyr at det vil gå i 
overkant av 2 ½ år før det vil være en formell drøfting med eventuelle endringer som bedre 
integrerer skyttere med handikap. For de det gjelder er det lenge å vente om det innenfor 
dagens regler og føringer ikke finnes gode eller relevante alternativer. Med det som 
bakgrunn fremmes denne saken med ønsker om reviderte føringer fra styret til hvordan DFS 
bedre kan integrere skyttere med redusert fysisk helse, i første omgang fram til 
Skyttertingets neste drøfting av klassestrukturen. 

For de aller fleste er miljø, tilhørighet og tradisjoner den viktigste motivasjonen for å delta i 
DFS sine aktiviteter. Det gjelder ikke minst de fleste som søker om dispensasjon, de har 
gjerne mange år bak seg i DFS, de trives og ønsker fortsatt å være med, men klarer ikke det 
innenfor gjeldene regler. I tillegg er det noen søknader fra foresatte for barn med diverse 
handikap. Dette er barn og ungdom som gjerne generelt har utfordringer med å finne en 
passende aktivitet. Imidlertid finner de nettopp den tilhørighet de ellers mangler og søker i 
skyttermiljøet, men etter hvert som de innhentes av de aldersbestemte ungdomsklassene 
blir alternativene færre fordi de ikke evner å følge de gjeldende opprykksreglene.  

Administrasjonen la fram en rekke eksempler på søknader om dispensasjoner som ikke er 
behandlet, samt oversikt på rutinemessige behandlinger de siste årene.  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre ga generalsekretæren generelle føringer for håndtering av søknader om 
dispensasjoner fra regelverket.  

Norges Skytterstyre ber i tillegg administrasjonen komme tilbake med en sak til neste 
styremøte om tilpasninger av regelverket for Åpen klasse slik at flere kan gis et tilbud om å 
skyte i den klassen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag med skytterstyrets tillegg enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 13/2020 
Sak: Organisasjonsutvalgets rapport 
Kompetanse: Kapittel 1 

 
Organisasjonsutvalgets leder Heidi Storsveen Skaug, la på vegne av utvalget fram rapporten 
for Norges Skytterstyre. 
 
President Bernt Brovold takket på vegne av styret, Organisasjonsutvalget for et grundig 
arbeid med rapporten. Han berømmet også samlag, skytterlag og enkeltpersoner for gode 
innspill og synspunkter gjennom høringene. Brovold forsikret at alle innspill til forbedring 
skulle få en god saksbehandling videre.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar framlagt rapport fra Organisasjonsutvalget til etterretning. 
Skytterstyret vil gjennomgå hele rapporten, hvor elementer av rapporten vil inngå i den 
neste langtidsplanen for DFS. Enkelte saker vil styret sluttstille selv, mens andre saker vil bli 
framlagt for behandling på Skyttertinget 2020. Enstemmig vedtatt.  
 
 
 

Saksnummer: 14/2020 
Sak: LS-utvalgets rapport 
Kompetanse: Kapittel 1.400 og 11 

 
Leder i LS-utvalget, visepresident Jan Åge Gjerstad, redegjorde for status angående LS-
utvalgets rapport. Han ba om forlenget frist for ferdiggjøring av rapporten til april 2020.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar redegjørelsen om fremdrift angående LS-utvalgets rapport til 
etterretning. LS-rapporten vil bli gjort offentliggjort etter at Norges Skytterstyre har fått den 
overlevert senest i styremøte april 2020. Enstemmig vedtatt.   
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